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Protokół Nr LI/23 

z Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 

z dnia 24 kwietnia 2023r. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku Województwa 
Podlaskiego Pan Bogusław Dębski. 

W chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 28 radnych. Lista 
obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Punkt 1 - Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
powitał wszystkich zebranych i otworzył obrady LI Sesji Sejmiku Województwa 
Podlaskiego. 

Punkt  2 - Przyjęcie porządku obrad. 

Do proponowanego porządku obrad wprowadzono następujące zmiany: 

- wprowadzono autopoprawki w punktach  4 i 6  

- wprowadzono  punkty:   11a, 38a i 66a 

- zdjęto z porządku obrad punkt  64 

 

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Dworzański 
poinformował, iż podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbywającej się przed 
dzisiejszą  Sesją Sejmiku wystosował zapytanie, na które odpowiedzi udzielił 
Skarbnik Województwa Podlaskiego Pan Paweł Jungermann. Dotyczyło ono 
wniosku złożonego do Regionalnej Komisji Orzekającej w sprawach  
o naruszenie dyscypliny finansów publicznych przy Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej w Białymstoku w kwestii byłego dyrektora Opery i Filharmonii 
Podlaskiej - Pana Damiana Tanajewskiego. Radny Sejmiku Województwa 
Podlaskiego Pan Jarosław Dworzański dodał, że w/w wniosek - według 
posiadanych przez niego informacji - został już rozpatrzony i przypuszcza, że 
Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki oraz osoby 
zainteresowane są już w posiadaniu tego dokumentu.   
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
odpowiedział, iż nie posiada w/w dokumentu choć jest zainteresowany jego 
treścią. Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Dworzański 
odparł, iż to Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki kierował 
w/w wniosek do Rzecznika Dyscypliny Finansów w Białymstoku i z pewnością 
posiada już orzeczenie wydane przez Regionalną Komisję Orzekającą z dnia 10 
marca br. W związku z powyższym radny poprosił o wprowadzenie do porządku 
obrad punktu  8a - Informacja Marszałka Województwa Podlaskiego Pana Artura 
Kosickiego na temat orzeczenia Regionalnej Komisji Orzekającej w sprawach  
o naruszenie dyscypliny finansów publicznych przy Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie byłego dyrektora Opery i Filharmonii 
Podlaskiej - Pana Damiana Tanajewskiego. Radny Sejmiku Województwa 
Podlaskiego Pan Jarosław Dworzański wyjaśnił, iż  po dwukrotnym zwróceniu do 
Zastępcy Rzecznika Dyscypliny Finansów w Białymstoku wniosek został już 
rozstrzygnięty, a skoro sprawa pana Dyrektora Damiana Tanajewskiego została 
nagłośniona w świetle fleszy, to również sprostowanie powinno ujrzeć światło 
dzienne.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
wyjaśnił, iż w punkcie 69 proponowanego porządku zawarta jest informacja 
Marszałka o bieżącej pracy Zarządu w okresie od 23 marca br. i można uzupełnić 
ją o kwestię poruszaną przez Radnego Sejmiku Województwa Podlaskiego Pana 
Jarosława Dworzańskiego.  

Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki oświadczył, iż niestety 
nie posiada orzeczenia i zapewnił, że  po jego otrzymaniu z pewnością 
ustosunkuje się do niego na kolejnej Sesji Sejmiku.  

W obliczu zarzutów dotyczących nieprawidłowości finansowych konieczne 
wydaje się sprostowanie i słowa wyjaśnienia pod adresem Dyrektora Damiana 
Tanajewskiego – stwierdził Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego 
Pan Bogusław Dębski. Ale skoro Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur 
Kosicki nie otrzymał powyższego dokumentu, to trudno się do niego 
ustosunkować, na co Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jarosław 
Dworzański zauważył, iż jego zdaniem zainteresowane strony jednocześnie 
otrzymują wspomniany dokument. I jeżeli Pan Dyrektor Damian Tanajewski 
powyższy dokument już posiada, to z pewnością został on również przekazany 
do Urzędu Marszałkowskiego.  

Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki odniósł się  
do wypowiedzi Radnego Sejmiku Województwa Podlaskiego Pana Jarosława 
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Dworzańskiego sugerując, by Komisja Rewizyjna Sejmiku złożyła wniosek  
o przedstawienie kompleksowej informacji na kolejnej Sesji Sejmiku.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
zaproponował, by - za zgodą zainteresowanego - udostępnić powyższy 
dokument wszystkim radnym a kolejna Sesja Sejmiku będzie doskonałą okazją 
do wnikliwej analizy połączonej z dyskusją.  

Na propozycję Przewodniczącego Sejmiku Województwa Podlaskiego Pana 
Bogusława Dębskiego przystał Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan 
Jarosław Dworzański.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
zarządził głosowanie nad wprowadzeniem punktu 11a do porządku obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym, przy 28 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących 
się przyjęli punkt 11a do porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław 
Dębski zarządził głosowanie nad wprowadzeniem punktu 38a do porządku 
obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym, przy 28 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących 
się przyjęli punkt 38a do porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie 
nad zdjęciem  z porządku obrad punktu 64. 

Radni w głosowaniu jawnym, przy 26 głosach za, 0 przeciw i 3 wstrzymujących 
się zdjęli punkt 64 z porządku obrad. 

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jacek Piorunek poprosił -  
w imieniu własnym oraz Koalicji Obywatelskiej - o niewprowadzanie punktu 66a 
do porządku obrad i skierowanie go do Komisji Rolnictwa, gdyż istnieją w nim 
istotne błędy proceduralne, związane z przygotowaniem Stanowiska. Miało być 
ono przyjęte po szerokiej debacie, odbywającej się podczas posiedzenia Komisji 
Rolnictwa, której Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jacek Piorunek 
jest członkiem. Do udziału w debacie zaproszone zostały organizacje i osoby 
żywo zainteresowane zmniejszeniem populacji wilków i łosi na terenie 
Województwa Podlaskiego. Zabrakło zaś strony przeciwnej - zaproszenia nie 
otrzymali bowiem przedstawiciele świata nauki - np. prężnie działający w tej 
dziedzinie Uniwersytet w Białymstoku z Wydziałem Biologii, reprezentanci 
Wydziału Ochrony Środowiska Politechniki Białostockiej czy Polskiej Akademii 
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Nauk. W debacie nie uczestniczyli także przedstawiciele innych samorządów, 
organizacje ekologiczne, czy też podmioty, zajmujące się ochroną przyrody.  

Zdaniem Radnego Sejmiku Województwa Podlaskiego Pana Jacka Piorunka 
debata nie odbyła się zgodnie z zasadami państwa demokratycznego i w związku 
z powyższym należałoby ją powtórzyć a następnie przygotować Stanowisko. 
Radny wyraził swoje spostrzeżenie, że za Stanowiskiem głosują radni, którzy  
są czynnymi myśliwymi i członkami kół łowieckich. I dlatego Radny Sejmiku 
Województwa Podlaskiego Pan Jacek Piorunek  poprosił o zwrócenie Stanowiska 
do Komisji Rolnictwa celem jego dopracowania, by w przyszłości uniknąć 
protestów, wynikających z wprowadzenia przepisów dotyczących zmniejszenia 
populacji tych zwierząt.  

Głos w dyskusji zabrał Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Wojciech 
Grochowski, który zasygnalizował, że powyższy problem omawiany był na 
dwóch posiedzeniach komisji, a dyskusja była bardzo merytoryczna, ponieważ 
wypowiadali się przedstawiciele Lasów Państwowych, znający tę tematykę  
zarówno od strony naukowej, jak i praktycznej. W dyskusji wzięli także udział 
łowczy okręgowi oraz radni, którzy na posiedzenia komisji mogą zapraszać 
wszystkie te osoby, które uważają za kompetentne – zauważył  radny.  Jego 
zdaniem insynuowanie, że wśród 8 członków Komisji Rolnictwa  jest mnóstwo 
radnych, którzy są myśliwymi jest nieporozumieniem. Z wiedzy radnego wynika, 
iż tylko jeden radny zajmuje się myślistwem. Przedłożone Stanowisko przy 
sprzeciwie jednego głosu – zostało przez Komisję przyjęte siedmioma głosami 
jako zasadne do wprowadzenia pod obrady Sejmiku – dodał radny.  

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Wojciech Grochowski wyjaśnił,  
iż nikt nie jest za tym, żeby strzelać do zwierząt, by doprowadzić do zachwiania 
równowagi w bioekosystemie. Jest to wola wielu mieszkańców i pokłosie 
zgłaszanych przez nich problemów. Radny zapowiedział, iż będzie głosował ZA 
wprowadzeniem tego punktu i poprosił innych o poparcie wypracowanego 
Stanowiska.  

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Mikołaj Janowski  poparł 
wypowiedź swojego przedmówcy, natomiast Radny Sejmiku Województwa 
Podlaskiego Pan Jerzy Leszczyński poinformował, iż zawiadomienie  
o posiedzeniu Komisji Rolnictwa wpłynęło 7 dni wcześniej i Radny Sejmiku 
Województwa Podlaskiego Pan Jacek Piorunek mógł wystosować zaproszenie do 
innych osób bądź organizacji do wzięcia udziału w posiedzeniu w/w komisji.  
„To, że sprawa jest wrażliwa, nie znaczy, że nie będziemy się nią zajmować” – 
skwitował Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jerzy Leszczyński. 
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Sprawa ta dotyczy mieszkańców Województwa Podlaskiego i środowiska – dodał 
radny i poprosił o wprowadzenie punktu do porządku obrad.  

Następnie Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław 
Dębski zarządził głosowanie nad wprowadzeniem punktu 66a  do porządku 
obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym, przy 19 głosach za, 6 przeciwnych i 3 
wstrzymujących się wprowadzili punkt 66a do porządku obrad. 

 

Następnie radni w głosowaniu jawnym, przy 28 głosach za, 0 przeciw i 0 
wstrzymujących się przyjęli porządek obrad LI Sesji Sejmiku Województwa 
Podlaskiego. 

 

Punkt 3 - Przyjęcie protokołu z L sesji Sejmiku. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z L sesji Sejmiku.  

Radni w głosowaniu jawnym, przy 27 głosach za, 0 przeciw i 1 
wstrzymującym się przyjęli w/w protokół.  

 

Punkt 4 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Województwa Podlaskiego na lata 2023-2039.  

Projekt powyższej uchwały wraz z autopoprawką przedstawił Skarbnik 
Województwa Podlaskiego Pan Paweł Jungerman. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski spytał 
o przewidywany termin zakończenia inwestycji drogowej przy ul. Raginisa  
w Białymstoku, na co Skarbnik Województwa Podlaskiego Pan Paweł 
Jungermann wyjaśniając, że realizacja wspomnianego przedsięwzięcia ma zostać 
sfinalizowana  
do końca 2024 roku.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się podjęli 
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UCHWAŁĘ nr LI/765/2023 

 

Punkt 5 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu województwa podlaskiego na 2023.  

Projekt uchwały przedstawił pokrótce Skarbnik Województwa Podlaskiego 
Pan Paweł Jungerman. 

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 20 głosach za, 2 przeciw i 5 wstrzymujących się podjęli 

 

UCHWAŁĘ nr LI/766 /2023 

 

Punkt 6 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
województwa na 2023 rok. 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawił Skarbnik Województwa 
Podlaskiego Pan Paweł Jungerman. 

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Dworzański 
poprosił o wyjaśnienie, na jaki cel zostaną wydane dodatkowe środki 
przeznaczone dla Podlaskiego Muzeum Kultury Ludowej? 

Skarbnik Województwa Podlaskiego Pan Paweł Jungermann 
odpowiedział, że dodatkowe wsparcie potrzebne jest na organizację szeregu 
imprez: Podlaski Dzień Strażaka, Festiwal Kultury Tatarskiej, Dożynki 
Wojewódzkie, Festiwal Kół Gospodyń Wiejskich itp.  

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Dworzański 
poprosił także o sprecyzowanie przeznaczenia zwiększonych wydatków dla 
Podlaskiego Instytutu Kultury. Skarbnik odparł, iż dodatkowe środki niezbędne 
są do przygotowania imprez: Podlaskiej Oktawy Kultur oraz festiwalu 
odbywającego się z okazji Dnia Dziecka.  

Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki zaznaczył, iż od 
pewnego czasu koszt organizacji Podlaskiej Oktawy Kultur ponosi wyłącznie 
samorząd województwa. Wcześniej w wydatkach partycypowało Miasto 
Białystok.  
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Wicemarszałek Województwa Podlaskiego Pan Sebastian Łukaszewicz 
dodał, iż w ubiegłym roku Prezydent Miasta Białystok w zamian za udostępnienie 
placu na Rynku Kościuszki na zorganizowanie renomowanej imprezy poprosił  
o umieszczenia logo Miasta Białystok na plakatach Podlaskiej Oktawy Kultur. 
Wicemarszałek  Województwa Podlaskiego Pan Sebastian Łukaszewicz wyraził 
nadzieję, że w tym roku współpraca z Miastem Białystok odbędzie się 
bezproblemowo.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 3 wstrzymujących  się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/767 /2023 

 

Punkt 7 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Psychiatrycznemu Zakładowi 
Opieki Zdrowotnej im. dr. Stanisława Deresza w Choroszczy.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 28  głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/768 /2023 

 

Punkt 8 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
nadania statutu Podlaskiego Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy 
w Białymstoku.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 26 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/769/2023 

 

Punkt 9 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Orla z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji zadania 
pn. „Dostosowanie budynku Urzędu Gminy Orla do potrzeb 
osób z niepełnosprawnością”.  

Głos zabrał Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Krzysztof Kondraciuk, 
który przypomniał, że nasze województwo – pod względem zamożności – plasuje 
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się na 15 miejscu w kraju ( w rankingu prym wiedzie Województwo 
Mazowieckie). Województwo Podlaskie podzielone jest na 14 powiatów. Radny 
zalecił konieczność szczegółowej weryfikacji niektórych dotacji i omówił 
przykładowe wsparcie udzielone powiatom wraz z procentowym udziałem 
województwa.  

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Krzysztof Kondraciuk 
przypomniał zebranym, że niespełna miesiąc temu na wsparcie powiatów 
rozdysponowano ponad 38 mln złotych. Dziś zaś kwota ponad 20.5 mln złotych 
zasili budżet powiatów po raz kolejny. Radny - biorąc pod uwagę zamożność 
powiatów ( najbogatszym jest Powiat Białostocki, najmniej zamożny zaś Powiat 
Moniecki) zauważył, że przy uwzględnieniu dotacji marcowych i tych 
przekazanych na dzisiejszej Sesji Sejmiku to okazuje się, że najwyższe dotacje 
zyskał Powiat Białostocki – ok. 9 mln złotych, najmniejsze – niespełna 2 mln 
złotych – Powiat Moniecki.  

Radny zaapelował o konieczność weryfikacji – finansowej i merytorycznej 
udzielanych dotacji oraz uwzględnianie zamożności poszczególnych powiatów.  

Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur Kosicki przypomniał zasadę 
przyjętą przez Zarząd Województwa Podlaskiego głoszącą, iż każdy podmiot 
składający wniosek powinien otrzymać wsparcie. Fundusz Wsparcia Gmin  
i Powiatów wyniósł w tym roku ponad 57 milionów złotych – dodał Marszałek.  
A zakładana wcześniej kwota oscylowała wokół 25 mln złotych.  

Do wypowiedzi Marszałka Województwa Podlaskiego Pana Artura Kosickiego 
odniósł się Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Krzysztof Kondraciuk, 
który przytoczył przykłady konkretnych dotacji i ich proporcji w stosunku  
do całościowego kosztu inwestycji.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/770/2023 

 

Punkt 10 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Monieckiemu z przeznaczeniem na dofinansowanie 
realizacji zadania pn. „Zastosowanie odnawialnych źródeł energii wraz 
z poprawą efektywności budynków publicznych będących własnością Powiatu 
Monieckiego”.  
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Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 24 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/771/2023 

 

Punkt 11 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Mońki z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji 
zadania pn. „Zakup samochodu przeznaczonego do przewozu osób 
z niepełnosprawnością”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 23 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/772/2023 

 

Punkt 11a – rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu z przeznaczeniem na 

dofinansowanie realizacji inwestycji pn. „Zagospodarowanie terenu Szpitala 

przy ul. Janusza Korczaka 23 w Łapach– etap I”. 

 

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 24 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

 

UCHWAŁĘ nr LI/773/2023 

 

Punkt 12 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Augustów na dofinansowanie zadania polegającego 
na zakupie koparko-ładowarki.  

 

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/774/2023 
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Punkt 13 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Janów na dofinansowanie budowy budynku 
wielofunkcyjnego na potrzeby lokalnej społeczności wraz z niezbędną 
infrastrukturą techniczną w miejscowości Białousy.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 23 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/775/2023 

 

Punkt 14  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Szumowo na dofinansowanie realizacji zadania pn. 
„Zagospodarowanie i uporządkowanie przestrzeni publicznej przy ul. 1 Maja 
oraz ul. Przemysłowej w m. Szumowo”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/776/2023 

 

Punkt 15 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Śniadowo na dofinansowanie realizacji zadania 
inwestycyjnego pn. „Rozbudowa, przebudowa i nadbudowa budynku Urzędu 
Gminy w Śniadowie”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 22 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/777/2023 

 

Punkt 16 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Lipsk w formie dotacji celowej z przeznaczeniem 
na dofinansowanie inwestycji pn. „Przebudowa i budowa kotłowni gazowych 
w 5 budynkach użyteczności publicznej”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/778/2023 
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Punkt 17  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Szepietowo na dofinansowanie inwestycji „Budowa 
i przebudowa stacji uzdatniania wody w miejscowości Nowe Szepietowo 
Podleśne”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 24 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/779/2023 

 

Punkt 18 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Bargłów Kościelny na dofinansowanie zadania „Poprawa 
efektywności energetycznej budynku użyteczności publicznej służącego 
zaspokajaniu potrzeb społeczności lokalnej”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 24 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/780/2023 

 

Punkt 19 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Suwałki na budowę sieci wodociągowej w obszarze 
Wigierskiego Parku Narodowego oraz jego otulinie.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/781/2023 

 

Punkt 20 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Łomża na budowę utwardzonego pobocza i chodnika 
w ciągu ul. Łomżyńskiej w miejscowości Stare Kupiski.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/782/2023 
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Punkt 21 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Bakałarzewo na budowę ogólnodostępnego parkingu przy 
cmentarzu parafialnym i miejscu pamięci narodowej w Bakałarzewie.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/783/2023 

 

Punkt 22 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Czyże na przebudowę dróg gminnych Osówka – Kojły 
i Kuraszewo – Rzepiska.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/784/2023 

 

Punkt 23 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Raczki na zadanie „Likwidacja barier architektonicznych 
w ciągach komunikacji pieszej w ramach Rewitalizacji Parku w centrum Raczek 
– Etap III”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/785/2023 

 

Punkt 24 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Przerośl na budowę, przebudowę i rozbudowę dróg i ulic 
wraz z odwodnieniem w gminie Przerośl.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 26 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/786/2023 
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Punkt 25 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Miastu Sejny na modernizację i rozbudowę oświetlenia ulicznego 
w Mieście Sejny.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/787/2023 

 

Punkt 26 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Miastu Zambrów na budowę ścieżki rowerowej wzdłuż ul. 
Ostrowskiej w Zambrowie.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 28 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/788/2023 

 

Punkt 27 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Wasilków na budowę remizy w Dąbrówkach w Gminie 
Wasilków – etap I.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/789/2023 

 

Punkt 28 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Jasionówka na zakup busa na potrzeby przewozu osób 
niepełnosprawnych oraz pojazdu na potrzeby realizacji z zakresu pomocy 
społecznej.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 26 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/790/2023 
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Punkt 29 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Klukowo na przebudowę drogi gminnej Nr 108068B 
w miejscowości Wyszonki – Nagórki wraz z budową mostu przez rzekę Nurzec.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 26 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/791/2023 

 

Punkt 30 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Suraż na remont drogi gminnej Nr 106636B w miejscowości 
Doktorce, gmina Suraż.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 26 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/792/2023 

 

Punkt 31 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Narewka na rozbudowę drogi gminnej Nr 107101B Eliaszuki 
– Lewkowo Nowe – odcinek B.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/793/2023 

 

Punkt 32 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Krasnopol na przebudowę drogi gminnej Nr 102070B 
w miejscowości Krasne.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 26 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/794/2023 
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Punkt 33 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Piątnica na przebudowę drogi gminnej wewnętrznej we wsi 
Budy Mikołajka.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 28 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/795/2023 

 

Punkt 34 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Wysokie Mazowieckie na przebudowę i rozbudowę dróg 
gminnych na terenie Gminy Wysokie Mazowieckie wraz z infrastrukturą 
towarzyszącą.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/796/2023 

 

Punkt 35 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Narew na przebudowę drogi gminnej we wsi Makówka gm. 
Narew nr ewidencyjny 107137B.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/797/2023 

 

Punkt 36 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Stawiski na przebudowę drogi gminnej w Stawiskach.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/798/2023 
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Punkt 37 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Hajnówka na modernizację dróg gminnych i wewnętrznych 
na terenie Gminy Hajnówka.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 29 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/799/2023 

 

Punkt 38 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Turośl na przebudowę i modernizację dróg gminnych.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 29 głosach za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się podjęli 

 

UCHWAŁĘ nr LI/800/2023 

 

 

Punkt 38a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej gminom z terenu województwa 
podlaskiego na zakup sprzętu ratowniczo – gaśniczego i umundurowania lub 
działań szkoleniowych w zakresie bezpieczeństwa w ruchu drogowym  
z przeznaczeniem dla jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w 2023 r. 

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 30 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/801/2023 

 

Punkt 39 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Sejneńskiemu z przeznaczeniem na zadanie pn. 
„Budowa Powiatowego Centrum Sportu przy Zespole Szkół 
Ogólnokształcących w Sejnach”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 29 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 
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UCHWAŁĘ nr LI/802/2023 

 

Punkt 40 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Knyszyn z przeznaczeniem na zadanie pn. „Modernizacja 
stadionu miejskiego w Knyszynie”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 28 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/803/2023 

 

Punkt 41 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Sokółka z przeznaczeniem na zadanie pn. 
„Termomodernizacja przebudowa i remont budynku krytej 
pływalni w Sokółce”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 30 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/804/2023 

 

Punkt 42 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Kulesze Kościelne z przeznaczeniem na zadanie pn. 
„Budowa i modernizacja infrastruktury sportowej wraz z zagospodarowaniem 
terenu w miejscowości Kulesze Kościelne”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 29 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/805/2023 

 

Punkt 43 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Czeremcha z przeznaczeniem na zadanie pn. „Modernizacja 
budynku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Czeremsze wraz z przebudową 
sali gimnastycznej”. 
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Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/806/2023 

 

Punkt 44 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Sejny z przeznaczeniem na zadanie pn. „Budowa 
przedszkola - zagospodarowanie terenu przy szkole w Poćkunach”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 30 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/807/2023 

 

Punkt 45 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Choroszcz z przeznaczeniem na zadanie pn. „Wyposażenie 
rozbudowanej Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Choroszczy”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/808/2023 

 

Punkt 46 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Bielskiemu z przeznaczeniem na zadanie pn. 
„Przebudowa, rozbudowa i nadbudowa budynku internatu wraz z niezbędną 
infrastrukturą przy Zespole Szkół nr 4 im. Ziemi Podlaskiej w Bielsku 
Podlaskim”.  

Głos zabrał Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Stanisław Derehajło, 
który przypomniał, iż w poprzednich latach radni udzielili już milion złotych na 
wsparcie w/w działania i spytał, czy jest to kolejna już dotacja i czy wcześniej 
przekazana kwota w wysokości 1 mln złotych została w całości  wykorzystana? 

Odpowiedzi  udzielił Członek Zarządu Województwa Podlaskiego Pan Marek 
Malinowski, który poinformował, iż część przekazanej kwoty (ponad 500 tys. zł) 
została zwrócona. I dlatego jest to w tym roku ponownie procedowane  – 
wyjaśnił.  
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Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 28 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/809/2023 

 

Punkt 47 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Michałowo z przeznaczeniem na zadanie pn. „Budowa 
przedszkola pasywnego w Michałowie”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/810/2023 

 

Punkt 48 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Giby z przeznaczeniem na zadanie pn. „Zakup nowego 
autobusu szkolnego do dowozu uczniów z terenu gminy Giby”. 

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 26 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/811/2023 

 
 
Punkt 49 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Grodzisk z przeznaczeniem na zadanie pn. „Modernizacja 
Zespołu Szkół w Grodzisku”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/812/2023 

 

Punkt 50 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Rutka-Tartak na dofinansowanie zadania „Rozwój 
infrastruktury turystycznej w Gminie Rutka-Tartak”  
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Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/813/2023 

 

Punkt 51 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej z budżetu Województwa Podlaskiego na realizację przez gminy 
zadań w ramach „Programu odnowy wsi województwa podlaskiego 
– Kreatywna wieś”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/814/2023 

 

 

Punkt 52 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Siemiatycze.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/815/2023 

 

Punkt 53 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Juchnowiec Kościelny.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/816/2023 

 

Punkt 54 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Szczuczyn.  
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Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/817/2023 

 

Punkt 55 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Kołaki Kościelne.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 24 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/818/2023 

 

Punkt 56 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Puńsk.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/819/2023 

 

Punkt 57 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Goniądz.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 28 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/820/2023 

 

Punkt 58 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Suchowola.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/821/2023 
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Punkt 59 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Korycin.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 29 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/822/2023 

 

Punkt 60 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Poświętne.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 30 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/823/2023 

 

Punkt 61 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Płaska.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 28 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/824/2023 

 

Punkt 62 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Miastu Białystok z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn. 
„EKOROWER – ALTERNATYWA DLA SAMOCHODU”.  

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 26 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/825/2023 

 

Punkt 63 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Miastu Siemiatycze z przeznaczeniem na dofinansowanie 
inwestycji pn. „Rewitalizacja terenów nabrzeży nad Zalewem nr 1 w 
Siemiatyczach”.  
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Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/826/2023 

 

Punkt 64 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 
dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej w zakresie transplantacji wśród 
lokalnej społeczności.  

Punkt zdjęty z porządku obrad. 

Punkt 65 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian 
w składzie osobowym komisji Sejmiku Województwa Podlaskiego.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
poinformował, iż Członek Zarządu Województwa Podlaskiego Pan Marek 
Malinowski złożył rezygnację z pracy w Komisji Rolnictwa. 

   
Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym,  

przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/827/2023 

 

Punkt 66 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian 
w składzie osobowym Komisji doraźnej do spraw pomocy Ukraińcom.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
poinformował, iż Członek Zarządu Podlaskiego Pan Marek Malinowski złożył 
rezygnację z pracy w Komisji doraźnej do spraw pomocy Ukraińcom. 

   
Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym,  

przy 27 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

UCHWAŁĘ nr LI/828/2023 

 

Punkt 66a – Przyjęcie Stanowiska Sejmiku Województwa Podlaskiego w 
sprawie nadmiernej populacji łosi i wilków na terenie województwa 
podlaskiego. 
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Głos zabrał Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jerzy Leszczyński, 
który zwrócił uwagę na kilka kwestii zawartych w Stanowisku: 

• Jest ono wynikiem wieloletnich zmian, ponieważ wzrost populacji zwierząt 
jest procesem ciągłym. Działania dotyczące regulacji populacji 
podejmowane były przez Lasy Państwowe, Polski Związek Łowiecki, 
Podlaską Izbę Rolniczą, organizacje zajmujące się ochroną zwierząt,   
a ministerstwo wielokrotnie przymierzało się do  zniesienia oratorium  
w stosunku do łosia. Nie widać jednak namacalnych  efektów ani 
podjętych konkretnych działań w tym kierunku – skwitował radny.  

• Stanowisko jest apelem wystosowanym do Ministra Klimatu i  Środowiska 
o wdrożenie konkretnych kroków w kierunku racjonalnej i skutecznej 
regulacji liczebności. Radny wspomniał także o stratach na terenach 
leśnych (szczególnie w przypadku młodych nasadzeń),  powodowanych 
przez populacje łosi. Grodzenie nie rozwiązuje problemu, gdyż zwierzęta 
wychodzą na drogi, stwarzając jednocześnie zagrożenie ludziom.  

• Wilk zaś jest drapieżnikiem, którego coraz częściej możemy spotkać  
w okolicach osiedli mieszkalnych. Zmienia się jego zachowanie, co stanowi 
zagrożenie dla człowieka.   

Reasumując swoją wypowiedź Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan 
Jerzy Leszczyński zaapelował o przyjęcia w/w Stanowiska.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
wskazał zaś na problem bezpańskich zdziczałych psów w lasach, który jest dużym 
obciążeniem – także finansowym – dla lokalnych samorządów.  

Do dyskusji włączył się Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jacek 
Piorunek, który stwierdził, iż Stanowisko jest w fazie „ogólności” i wymaga 
doprecyzowania ze strony fachowców, których należałoby zaprosić do udziału  
w debacie. Radny podkreślił, że diametralnie różna jest rola wilka i łosia  
w ekosystemie, mimo tego, iż wyrządzane szkody są ich wspólnym 
mianownikiem. I zaproponował, by każde z tych zwierząt rozpatrywać  
w Stanowisku odrębnie.  

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jacek Piorunek przypomniał 
także, iż przed 25 laty populacja wilków praktycznie wymarła a dziś udało się ją 
odtworzyć. Nie wolno dziś  zaprzepaścić tego wysiłku – kontynuował radny. Tym 
bardziej, że spowoduje to falę protestów, tak jak w przypadku Rospudy czy 
Puszczy Białowieskiej.  
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Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Karol Pilecki złożył wniosek 
formalny o głosowanie w sprawie wycofania Stanowiska i odesłanie go do 
wnioskodawcy.  

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Stanisław Derehajło  
poinformował, iż brał udział w obradach Komisji Rolnictwa przygotowującej 
Stanowisko i podkreślił, że intencją autorów było zwrócenie uwagi na to,  
co dzieje się w systemie i grupie zwierząt. Potwierdził również fakt,  
iż w poszukiwaniu pożywienia zwierzyna wychodzi poza obszary leśne. 
Stanowisko jest sygnałem wskazującym na istnienie problemu, który wpływa 
zarówno na szkody rolne, jak i powoduje wypadki drogowe ze skutkiem 
śmiertelnym.  Zdaniem radnego należałoby zainicjować dyskusję, w jaki sposób 
można temu  przeciwdziałać? Radny stwierdził, iż podczas dyskusji dał się 
zauważyć brak wiedzy uczestników na temat współpracy w ramach wspólnej 
polityki rolnej. Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Stanisław 
Derehajło poddał pod rozwagę opracowanie - pomiędzy resortami rolnym  
i środowiska – koncepcji, wyjaśniającej w jaki sposób człowiek powinien żyć ze 
zwierzętami w cywilizowanym świecie. Radny sugerował zorganizowanie 
kampanii promującej montaż gwizdków w samochodach, które odstraszałyby 
zwierzynę.  

Reasumując Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Stanisław Derehajło 
wyraził nadzieję, że Stanowisko będzie swoistym fundamentem, który umożliwi 
wypracowanie polityki polskiego rządu, wspieranej przez Zarząd oraz Sejmik 
Województwa Podlaskiego i umożliwi jej realizację w najmniej inwazyjny sposób 
zarówno dla człowieka, jak i zwierząt.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
zarządził głosowanie nad wnioskiem formalnym Radnego Sejmiku Województwa 
Podlaskiego Pana Karola Pileckiego o odesłanie projektu Stanowiska Sejmiku 
Województwa Podlaskiego do wnioskodawcy.  

Radni w głosowaniu jawnym, przy 7 głosach za, 21 przeciw i 0 
wstrzymujących się odrzucili wniosek Radnego Sejmiku Województwa 
Podlaskiego Pana  Karola Pileckiego. 

Następnie Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław 
Dębski zarządził głosowanie nad przyjęciem Stanowiska Sejmiku Województwa 
Podlaskiego w sprawie nadmiernej populacji łosi i wilków na terenie 
Województwa Podlaskiego. 

Radni w głosowaniu jawnym, przy 21 głosach za,  5 przeciw i 0 
wstrzymujących się przyjęli Stanowisko Sejmiku Województwa Podlaskiego.  
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Punkt 67 - Informacja o działalności Samorządowego Kolegium Odwoławczego 
za okres od dnia 1 stycznia 2022 r. do 31 grudnia 2022 r. : 

a) w Białymstoku  
b) w Łomży  
c) w Suwałkach  

Radni zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali uwag.  

Punkt 68 - Informacja o kontrolach przeprowadzonych w Urzędzie 
Marszałkowskim Województwa Podlaskiego w Białymstoku i jednostkach 
organizacyjnych  w II półroczu 2022 r.  

Radni zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali uwag.  

Punkt 69 - Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu Województwa 
Podlaskiego w okresie od dnia 23 marca 2023 r.  

Głos zabrał Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Dworzański, 
który – nawiązując do sprawozdania z działalności Zarządu – poruszył kilka 
kwestii: 

- dotacji w wysokości 80 000 zł związanej z podjęciem działań promocyjnych 
poświęconym obchodom 200-lecia Kanału Augustowskiego poza granicami 
Polski.  

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Dworzański 
przypomniał, że Kanał Augustowski kończy się obiektem inżynieryjnym, czyli 
śluzą Niemnowo na Białorusi i zapytał Marszałka Województwa Podlaskiego 
Pana Artura Kosickiego, gdzie planowane jest urządzenie obchodów 
współorganizowanych przez Marszałka Województwa Podlaskiego? 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
poinformował zebranych, iż Marszałek Województwa Podlaskiego Pan Artur 
Kosicki zwolnił się z dalszych obrad Sesji Sejmiku, gdyż wzywały go inne 
obowiązki. I z tego powodu nie udzieli odpowiedzi Radnemu Sejmiku 
Województwa Podlaskiego Panu Jarosławowi Dworzańskiemu na bieżące  
i zaległe (dotyczące wynagrodzenia nowo powołanego dyrektora WUP-u) 
kwestie. 
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Odpowiedzi zaś udzielił Wicemarszałek Województwa Podlaskiego Pan 
Sebastian Łukaszewicz, który wyjaśnił, iż w ramach kwoty 80 tys. zł 
zorganizowana zostanie wystawa na głównej esplanadzie przed wiodącymi 
budynkami Komisji Europejskiej w Brukseli.  

- kolejną kwestią jest rozdysponowanie części rezerwy celowej na promocję idei 
Xylopolis w wysokości 1 mln złotych  

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Dworzański 
przypomniał, iż podczas głosowania dotyczącego utworzenia tego podmiotu  
była mowa o deklaracjach współfinansowania przez Politechnikę Białostocką, 
Uniwersytet w Białymstoku i inne podmioty. Teraz okazuje się, iż pieniądze 
wyłożyć musi tylko Samorząd Województwa Podlaskiego – zauważył radny.  
 Poprosił o sprecyzowanie, na co przeznaczona będzie w/w kwota?  

Wicemarszałek Województwa Podlaskiego Pan Sebastian Łukaszewicz 
sprostował, iż nie było, ani razu mowy o finansowaniu Xyliopolis przez 
Politechnikę Białostocką czy Uniwersytet w Białymstoku. Współpraca dotyczyła 
jedynie płaszczyzny merytorycznej i naukowej. Naszym zamysłem jest 
sfinansowanie Centrum Nauki Xylopolis ze środków Samorządu Województwa 
Podlaskiego, ewentualnie z innych podmiotów należących do administracji 
państwowej – na wzór funkcjonowania Centrum Nauki Kopernik w Warszawie. 
Rozmowy trwają – zapewnił Wicemarszałek i wyjaśnił, iż gro kwoty 1 mln zł 
przeznaczona będzie na opracowanie planu funkcjonalno-użytkowego nowego 
centrum oraz wykonanie studium lokalizacji dla Xylopolis (do czerwca br.). 

Głos zabrał Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jerzy Leszczyński, 
który skierował zapytanie do Zarządu, dotyczące uchwały wspierającej 
finansowo działalność klubów sportowych. Radny zapytał, czy będzie ogłoszony 
jeszcze jeden nabór w tym zakresie, ponieważ wiele dobrych wniosków zostało 
odrzuconych ze względów formalnych. I poddał w wątpliwość słuszność 
praktykowanej procedury, ponieważ pojawienie się zaledwie jednego małego 
błędu skutkuje całkowitym brakiem dofinansowania.  

Członek Zarządu Województwa Podlaskiego Pan Marek Malinowski odparł,  
iż rzeczywiście część wniosków składanych przez kluby odpadła z powodu 
niedopełnienia pewnych formalności, a tegoroczne wymagania w stosunku do 
poprzedniego roku były faktycznie nieco inne. Planowane jest ogłoszenie 
ponownego konkursu w okresie przedwakacyjnym – poinformował Członek 
Zarządu Województwa Podlaskiego Pan Marek Malinowski. 
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Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Karol Pilecki zwrócił się do 
Wicemarszałka Województwa Podlaskiego Pana Sebastiana Łukaszewicza  
z prośbą o przedstawienie na piśmie informacji ze szczegółowym rozpisaniem 
przeznaczenia kwoty 1 mln złotych na centrum Xylipolis oraz skrzętnego 
rozdysponowania kosztów w wysokości 1 mln zł z przeznaczeniem dla Muzeum 
Kultury Ludowej z wyszczególnieniem finansowanych imprez.  

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Dworzański poruszył 
kwestię wydatkowania z rezerwy kwoty 2.5 mln zł, z czego 1 mln zł przeznaczony 
zostanie na zasilenie zadania „Promocja Województwa Podlaskiego w związku  
z realizacją działań promocyjnych samorządu Województwa Podlaskiego 
dotyczących transmisji, organizacji przedsięwzięć multimedialnych o charakterze 
informacyjnym, edukacyjnym itp. Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan 
Jarosław Dworzański  poprosił o szczegółową specyfikację wydatkowanej kwoty.  

Wicemarszałek Województwa Podlaskiego Pan Sebastian Łukaszewicz 
zadeklarował, iż na następnej sesji udzieli odpowiedzi  dotyczącej w/w kwestii.  

Wicemarszałek  Województwa Podlaskiego Pan Marek Olbryś udzielił 
wyjaśnienia w kwestii zapytania dotyczącego wysokości wynagrodzenia nowo 
powołanego Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Białymstoku  
i poinformował – w uzgodnieniu z Marszałekiem Województwa Podlaskiego 
Panem Arturem Kosickim - iż pełniący obowiązki dyrektor otrzymał wyższą 
pensję od odchodzącej  na emeryturę dyrektor WUP-u – Pani Janiny Mironowicz.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Bogusław Dębski 
podkreślił, iż Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jarosław 
Dworzański oczekuje pisemnej odpowiedzi na pytanie skierowane  
na poprzedniej Sesji Sejmiku do Marszałka Województwa Podlaskiego Pana 
Artura Kosickiego.  

Punkt 70 - Informacja o złożonych interpelacjach i udzielonych odpowiedziach 
w okresie od 27 marca 2023 roku. 

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Stanisław Derehajło 
poinformował, iż w wyniku uzyskanych odpowiedzi złożył dzisiaj kolejną 
interpelację.  

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Maciej Żywno poinformował,  
iż na uzyskaną odpowiedź złoży kolejną interpelację.  
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Punkt 71 - Informacja o działalności Przewodniczących Sejmiku Województwa 
Podlaskiego.  

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Krzysztof Kondraciuk zwrócił się 
z zapytaniem, czy Przewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan 
Bogusław Dębski uczestniczył w gali konkursu Podlaska Marka w Operze  
i Filharmonii Podlaskiej oraz w Białostockim Kongresie Miłosierdzia Bożego, na 
co Przewodniczący Sejmiku odparł twierdząco.  

Punkt 72 - Wolne wnioski, informacje. 

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Dworzański zwrócił się 
do Wicemarszałka Województwa Podlaskiego Pana Sebastiana Łukaszewicza  
z zapytaniem, czy nadzoruje on Podlaskie Muzeum Kultury Ludowej, na co 
Wicemarszałek odparł przecząco.  

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Pan Jarosław Dworzański 
poinformował, iż w Podlaskim Muzeum Kultury Ludowej na stanowisku p.o. 
dyrektora pojawiło się nazwisko tak samo brzmiące, jak nazwisko dyrektora 
Szpitala Psychiatrycznego w Choroszczy i dyrektora WUP-u. I zapytał o koligacje 
rodzinne w/w pani dyrektor,  podejrzewając tym samym o nepotyzm  
i kumoterstwo w Urzędzie Marszałkowskim.  

Punkt 73 - Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Sejmiku Województwa 
Podlaskiego Pan Bogusław Dębski zamknął obrady LI sesji Sejmiku. 

 
 
 
 
 
 
   Protokołowała     Obradom przewodniczył 
 

Ewa Kapusta         Bogusław Dębski 
 

 

 


